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Notulen van de openbare vergadering van de commissie Woonomgeving, gehouden op 

27 november 2007 om 16.15 uur in het gemeentehuis te Emmeloord.  

 

Aanwezig zijn: mevrouw J. Faber (PvdA/GroenLinks), mevrouw A.J Geluk-Geluk (VVD) en 

de heren E. van de Belt (Fractie Van de Belt), L.G.M. Hermus (CDA), G.J. Veldkamp  

(CU-SGP), T. Tuinenga (PU), leden van de commissie.  

 

Wethouders:  de heer A.H.T. van Meijel, de heer W.J. Schutte (eerste 

deel), de heer L.G. Voorberg 

Voorzitter:  de heer J.W. Bakker (plaatsvervangend voorzitter in verband 

met afwezigheid van de heer R.F. Wassink  

Commissiegriffier:  de heer R. Onderstijn 

Afwezig:  mr. W.L.F.C. ridder van Rappard, burgemeester; J.M van der 

Est, wethouder; de heren L.H.M. Lammers (ONS),  

R.F. Wassink (CU-SGP) W.C. Haagsma (PU), H.H Suelmann 

(CDA), P.N Blauw (VVD), leden van de commissie 

Verder aanwezig:  de heer W.R. Bouma, voorzitter Stichting Glastuinbouw 

NieuwLand 

 de heer L.J. Neeleman, acquisiteur bij Stichting Glastuinbouw 

NieuwLand 

 mevrouw L. Zonderland, secretaresse bij Stichting Glastuin-

bouw NieuwLand 

 de heer G.E. Schaapman, ambtenaar gemeente Noordoost-

polder cluster civieltechniek  

 

 

1. Opening en mededelingen 

 
De VOORZITTER opent om 16.15 de vergadering en deelt mee dat mevrouw Faber later 

zal komen. De burgemeester en enkele commissieleden zijn afwezig in verband met de 

hoorzitting over de Zuiderzeelijn in Den Haag.  

 

2. Vaststelling agenda 

 

Er zijn twee agendapunten:  

1.  Glastuinbouwgebied NieuwLand en Gemeentelijk Rioleringsplan 2008-2011. Het 

eerste deel van deze commissievergadering is gereserveerd voor het plan Glas-

tuinbouw 'NieuwLand' bij Luttelgeest-Marknesse. 

2.  Het Gemeentelijk Rioleringsplan (GRP) 2008-2011 dat door ambtenaar  

G.E. Schaapman zal worden toegelicht.  

 

3.  Informatie over Glastuinbouwgebied NieuwLand door de heer  

W.R. Bouma en L.J. Neeleman.  

 

De heer DOUMA vertelt over de voorgeschiedenis van het Glastuinbouwplan NieuwLand. 

Eind jaren negentig kregen Luttelgeest en Marknesse opdracht een toekomstvisie te ont-

wikkelen. De beide dorpen gaven aan dat glastuinbouw de voorkeur genoot. In de loop 

der jaren hadden zich daar vijftig glastuinbouwondernemers gevestigd, grotendeels af-

komstig uit het Westen. Zij bleken grotendeels de leefbaarheid van de dorpen in stand te 

houden. Voor verder uitbreiding van glastuinbouw was enige jaren geleden een groot 

projectmatig plan ontwikkeld. Vanwege de onwilligheid bij de gemeente, werd dit plan 

nooit gerealiseerd. Het gevolg was dat dit gebied een enorme imagoschade opliep. Om-

dat het glastuinbouwgebied niet verder ontwikkelde, trad er zelfs een verpaupering op. 

Om deze reden kwam Dorpsbelang vorig jaar met een nieuw plan. Dit resulteerde in ini-

tiatiefgroep 'Glastuinbouw' met vertegenwoordigers uit Dorpsbelang Luttelgeest en  

Marknesse, grondeigenaren, zittende glastuinders, LTO, provincie Flevoland en enkele 

adviseurs. De initiatiefgroep benoemde een eigen acquisiteur, de heer L.J. Neeleman. 
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Gekozen werd voor vrije vestiging in het hele gebied. Het gebied is 600 hectare. Inmid-

dels zijn 150 hectare gevuld met glastuinbouw. De overige 450 hectare is beschikbaar. 

De initiatiefgroep koos ervoor onafhankelijk van subsidies te zijn. De promotie en acqui-

sitie wordt grotendeels gefinancierd door de grondeigenaren. Het geld komt gedeeltelijk 

uit een percentage van grondverkoop dat aan de stichting wordt afgedragen, gedeeltelijk 

uit een gemeentelijke subsidie van € 7.500,00 per jaar. Ook de provincie Flevoland en 

LTO verlenen een subsidie. Verder is door gemeente Noordoostpolder een lening toege-

zegd.  

De openingsdag, 31 augustus jl. was vanwege grote opkomst en veel publiciteit een suc-

ces. 'NieuwLand' geniet inmiddels landelijk bekendheid en geldt als een van de belang-

rijkste vestigingslocaties voor glastuinbouw. Voor 375 hectare van het totaal van 400 

hectare is nu al belangstelling getoond. De gegadigden zijn onder andere glasgroentete-

lers en bedrijven die schaalvergroting willen. Hierbij gaat het om stukken van 40 hectare. 

De stichting richt zich niet alleen op promotie. Er is thans overleg met de gemeente 

Noordoostpolder, de provincie Flevoland, de domeinen, het Waterschap, Essent, de ma-

kelaars, het Interprovinciaal Overleg (IPO), de Bank Nederlandse Gemeenten. Tevens is 

er overleg met leden van het parlement. De promotietaak bleek in de praktijk meerom-

vattend. Om aanvragen voor vestigingen te begeleiden en zo soepel mogelijk te regelen, 

begon Stichting NieuwLand langzamerhand meer op een projectontwikkelaar te lijken. De 

aantrekkelijkheid van NieuwLand blijkt uit deze punten: de directe beschikbaarheid, de 

relatief lage grondprijs, de medewerking van de gemeente, de mogelijkheid tot grote ka-

vels. De stichting beseft dit hoogtepunt niet vanzelfsprekend zal voortduren. Voortgaan-

de inspanningen moeten het vuur van de huidige belangstelling warm houden.  

Stichting NieuwLand wil ook melding maken van de moeilijkheden. Het blijkt dat alle be-

drijven een WarmteKrachtKoppeling (WKK) willen aanleggen. In een WKK-systeem pro-

duceert de generator, gevoed door het aardgas, behalve warmte, ook elektriciteit. Deze 

elektriciteit kan aan het openbare net teruggeleverd worden. Dit is een duurzame benut-

ting van het aardgas. Tegenwoordig worden alleen bedrijven met WKK door banken gefi-

nancierd. 

 

De heer NEELEMAN zegt ter aanvulling dat in het WKK-systeem 90% van het gas benut 

wordt. De warmte is voor de kassen, de stroom is beschikbaar voor het net. Verder 

wordt ook de CO2-uitstoot opgevangen en benut.  

 

De heer DOUMA vertelt dat gebleken is dat teruglevering van elektriciteit mogelijk een 

probleem wordt. Berekeningen wijzen uit dat NieuwLand 200 megawatt aan het net kan 

terugleveren. TenneT, de beheerder van het elektriciteitsnet, geeft aan dat dit teveel is. 

De netwerkbeheerder TenneT heeft voor komende jaren al contracten die voorzien in 

7000 megawatt. De noordelijke provincies kunnen niet meer stroom terugleveren. De le-

vering en teruglevering van stroom is momenteel ons grootste probleem. Voor deze spe-

cifieke problemen zal een energiegroep worden opgericht die met Essent en TenneT gaat 

onderhandelen.  

 

Mevrouw GELUK vraagt waar precies die problemen zitten. Zit de bottleneck bij TenneT 

of bij Essent? Ligt het probleem in de Noordoostpolder of is het een landelijk probleem?  

 

De heer DOUMA zegt dat er goede samenwerking met Essent is. Echter TenneT is be-

perkt vanwege enkele regels. TenneT hanteert het principe: die het eerst komt, die het 

eerst maalt. In heel het land zijn heel veel plannen. Het gaat hier om miljarden. Het mi-

nisterie van Economische Zaken zou de regelgeving moeten aanpassen. Het parlement 

gaf aan TenneT toestemming soepeler te handelen. Deze versoepeling van regels zouden 

voor NieuwLand nieuwe mogelijkheden bieden. Stichting NieuwLand heeft een tweespo-

renbeleid. Plaatselijk worden de nu bestaande mogelijkheden zoveel mogelijk uitgebuit 

en landelijk vindt er een lobby bij politici plaats om door versoepeling van regels uitbrei-

ding van contracten met Essent en TenneT te bewerken.  

Voor Stichting NieuwLand is een groot draagvlak onder de bevolking belangrijk. Uit in-

spraaksessies met bewoners kwamen de volgende punten naar voren.  
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1. Landschappelijke inpassing. Grote plastic waterbassins of grote glazen wanden roepen 

bij bevolking weerstand op. Deze kunnen goed 'weggewerkt' of 'aangekleed' worden door 

beplanting van bomen of ander groen. De stichting zal bij indienen van plannen de on-

dernemers en ook de gemeente Noordoostpolder vragen mee te werken op dit punt.  

2. Verkeersveiligheid. Enkele wegen zoals de Lindeweg en de Blankenhammerweg en 

mogelijk ook de Baarloseweg zullen verbreed moeten worden. Bij bouwactiviteiten wor-

den vaak bermen gebruikt als opslagplaats. Dat kan gevaarlijke situaties, ook in verg-

band met scholieren, leveren.  

3. Huisvesting werknemers. Omdat een groot deel van de werknemers uit Oost-Europese 

landen komen, zal de gemeente door goed beleid voor goede huisvesting moeten zorgen. 

Woningbouw in Luttelgeest en Marknesse zal parallel moeten lopen aan de toename van 

buitenlanders die hier willen wonen.  

5. Licht. De bewoners vinden het licht geen probleem. De landelijke regel die belichting 

van 's avonds 20.00 tot 24.00 uur verbiedt, moet wel gehandhaafd worden. Volgend jaar 

komt een aanscherping van 's avonds 18.00 tot 24 uur 's nachts. Ook zijn er voorschrif-

ten over uitstraling bij belichting. Hierbij is Stichting Natuur en Milieu betrokken.  

 

De heer DOUMA is teleurgesteld over de houding van de gemeente Noordoostpolder. Bij 

opstarten van procedures was er weliswaar medewerking, maar het gewenste enthousi-

asme ontbrak. Blijkbaar huivert de gemeente voor de komende kosten die er voor de 

verbetering van de infrastructuur zullen komen. De heer Douma overhandigt aan de 

commissieleden een overzicht van de verwachte spin-off. Uit deze berekeningen blijkt dat 

door het plan NieuwLand een toename van 2500 arbeidsplaatsen te verwachten is. 1400 

personen zullen in de Noordoostpolder gaan wonen. Verwacht wordt dat er in totaal tus-

sen de € 20 en € 25 miljoen meer wordt besteed in de Noordoostpolder.  

 

Mevrouw GELUK wil weten hoe deze berekeningen van de spin-off tot stand kwamen. Met 

welke factoren is rekening gehouden.  

 

De heer DOUMA wijst erop dat de landbouw opnieuw waardering kreeg als belangrijke 

stuwing voor de economie. De provincie Zuid Holland erkende in een rapport onlangs dat 

de glastuinbouw een belangrijke motor voor de economie was. De gemeente Noordoost-

polder profiteert niet zozeer direct, maar indirect krijgt de gemeente door toename van 

ozb meer inkomsten. Spreker wijst op het belang van goed vervoer. Komt de Zuiderzee-

lijn er niet, dan moet de gemeente zich sterk maken voor doortrekking van de A50.  

 

De heer NEELEMAN maakt met een vergelijking duidelijk hoe belangrijk NieuwLand is. 

Het Westland gaat 300 megawatt terugleveren, terwijl NieuwLand 200 megawatt terug-

levert. Hieruit blijkt hoe belangrijk NieuwLand is.  

Zodra TenneT aangaf mogelijk geen teruglevering van NieuwLand te accepteren, werd 

meteen intensief overleg gepleegd op landelijk niveau onder andere met LTO. TenneT 

bleek wel ruimte te hebben, maar was gebonden aan grote claims van de kolencentrale 

op de Maasvlakte en de Eemshaven. Vanwege de grote voordelen van energieverkrijging 

door middel van WKK is er thans een sterke lobby ten gunste van deze vorm boven die 

minder gunstige methoden van kolencentrales en windmolens.  

 

Wethouder de heer SCHUTTE had in vorige gesprekken niet gehoord van moeilijkheden 

bij de levering aan TenneT. De heer Schutte wil weten waarom en wanneer die verande-

ring in de houding van TenneT is opgetreden.  

 

De heer NEELEMAN zegt dat aanvankelijk verwacht werd dat alle energie uit NieuwLand 

naar Ens teruggekoppeld zou kunnen worden. Later bleek dat deze elektriciteit naar het 

landelijke net moest. Vanwege de claims van windmolenparken is de teruglevering van 

het glastuinbouwgebied problematisch geworden. De verwachting is dat de eerste tuin-

ders die zich vestigen nog wel kunnen terugleveren. Er zal nog veel overleg gepleegd 

moeten worden.  
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De VOORZITTER wijst ter aanvulling op de uitgereikte brochure waarin ook veel informa-

tie is te vinden.  

 

De heer TUINENGA vraagt of al bekend is wanneer de eerste kassen in NieuwLand ko-

men.  

 

De heer NEELEMAN deelt mee dat al op 31 augustus jl. de eerste contracten werden ge-

tekend. In week 3 van volgend jaar start de eerste tuinder met bouwen, de tweede tuin-

der zal, onder voorwaarden, in maart 2008 starten. Wat daarna komt, is afhankelijk van 

de uitkomsten van het overleg over de teruglevering. Als de teruglevering mogelijk blijkt, 

dan zullen in de zomer van 2008 de volgende drie ondernemers starten met bouwen. 

Verwacht wordt dat in december a.s. duidelijkheid komt van de kant van TenneT over de 

teruglevering.  

 

Mevrouw GELUK wil meer informatie over de tuinders die schaalvergroting willen. Komen 

die uit het Westland? Of zijn dat tuinders die al in de Noordoostpolder gevestigd zijn? 

Zou dit laatste het geval zijn, dan moet nagedacht deze achtergelaten gebieden te revi-

taliseren.  

 

De heer DOUMA zegt dat herinrichting van het nu bestaande gebied in het plan begrepen 

is. Er is een tijd geweest dat kleinere ondernemers, met name rozenkwekers het moeilijk 

hadden. Nu NieuwLand opnieuw in de belangstelling staat, zijn er nieuwe kansen ook 

voor kleine ondernemingen. Zowel het opnieuw opbouwen van afgebroken kassen als de 

renovatie van bestaande kassen kan plaatsvinden. Dus ook het oude gebied kan door 

middel van creatieve ideeën weer aantrekkelijk worden gemaakt.  

 

De heer HERMUS wil weten hoe het huisvestingsprobleem voor buitenlandse werknemers 

precies opgelost gaat worden. Worden er in het geheel geen problemen voorzien?  

 

De heer DOUMA ontkent niet dat er bij de bevolking wel enige beduchtheid voor de bui-

tenlanders is. Deze mogelijke problemen moeten zeker zorgvuldig worden bezien. Te 

denken valt aan goede spreiding. Met goed beleid kunnen problemen opgevangen wor-

den. Het zijn gewaardeerde arbeidskrachten en een gedeelte zal straks deel uitmaken 

van het kader. In Ens zijn grote bedrijven al bezig met opleiden van kader uit de buiten-

landse werknemers.  

 

De heer BAKKER stelt als commissielid de vraag wat de rol is van de gemeente bij de 

landschappelijke inpassing. Verder wil spreker weten in hoeverre ondernemers zelf een 

bijdrage kunnen leveren aan verbetering van wegen.  

 

De heer DOUMA zegt dat hij geen voorstander is van strakke regels wat betreft land-

schappelijke inpassing. Echter met creatieve ideeën en in goed overleg met de onderne-

mers valt er veel op te lossen. De ondernemers beseffen dat maatschappelijke acceptatie 

in hun eigen belang is. Bovendien is deze 'aankleding' relatief een kleine kostenpost.  

Er zijn al plannen bij de projectontwikkelaars een eigen weg aan te leggen. De gemeente 

doet er verstandig aan het onderhoud te nemen. Ook zou de gemeente kunnen participe-

ren in de op te richten energiegroep. De te verwachten uitbreiding van het gebied ver-

oorzaakt een opwaardering van grondprijzen. De gemeente kan hier ook voordeel uit ha-

len. 

 

De VOORZITTER bedankt de informanten en stelt een pauze van drie minuten voor.  

 

Pauze 

 

De VOORZITTER heropent om 17.30 de vergadering.  
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Presentatie en uitleg van het Gemeentelijk Rioleringsplan (GRP) 2008-2011 

door de heer G.E. Schaapman. 

 

De heer SCHAAPMAN, ambtenaar van het cluster civieltechniek, zegt dat hij allereerst wil 

uitleggen hoe het rioleringssysteem van Noordoostpolder eruit ziet, vervolgens iets over 

het onderhoud van dit ondergrondse pijpsysteem van 300 km lengte. Al deze zaken zijn 

opgenomen in het voorliggende Gemeentelijke Rioleringsplan (GRP) 2008-2011, waarin 

het gaat over planning, financiering en doelstelling van het GRP. Aan de hand van de 

hand-out die ieder commissielid krijgt, legt de heer Schaapman het volgende uit. 

 

De gemeente Noordoostpolder is een uitgestrekt gebied, bestaande uit één grote kern en 

tien dorpen waarin sprake is van snel uitdijende bedrijfsterreinen. Het bestaande riole-

ringssysteem is aangelegd in een tijd met andere eisen. Er zijn vier categorieën rioolstel-

sels: Gemengd rioleringsstelsel, gescheiden rioleringsstelsel, verbeterd gemengd en ver-

beterd gescheiden rioleringsstelsel. Elke categorie heeft specifieke voor- en nadelen.  

Op grond van gegevens uit archieven, aangevuld met continue metingen van rioolinspec-

ties, probeert de gemeente inzicht te krijgen over noodzaak van vernieuwing of repara-

tie. Overeenkomstig de Europese normen zou 8%, dat is concreet 18 km, voor vervan-

ging in aanmerking komen. In het GRP wordt aangegeven hoe dit in gepaste stappen 

verwerkt kan worden.  

Wat de strategie betreft moet onderscheid gemaakt worden met het reguliere en het pro-

jectmatige werk. Omdat in het rioolstelsel veel geld is gestoken, spreekt het vanzelf hoe-

zeer een planmatige aanpak van het onderhoud belangrijk is. Voor het reguliere onder-

houd zijn de rioolinspecties van cruciaal belang. Deze worden door speciaal opgeleide 

vakmensen gedaan die tegelijk een geweldige expertise opgebouwd hebben wat betreft 

vaststellen van schade. De inspecties in combinatie met de reiniging gebeuren eens in de 

tien jaar. Dan wordt 25 km per jaar geïnspecteerd. Het monitoren van rioolstortingen 

wordt toenemend belangrijk. Het Waterschap eist deze metingen van de gemeente. Dit 

houdt verband met de belasting en het aandeel in de vervuiling van het oppervlaktewa-

ter. Al deze onderzoeken en metingen geven inzicht in kwaliteit van het rioolstelsel. Dit 

kan met een aantal parameters goed overzichtelijk gemaakt worden wat betreft input en 

output zodat een beeld verkregen wordt van het functioneren van het stelsel.  

 

Mevrouw GELUK vraagt hoe het zit met verzakkingen en daardoor veroorzaakte schade 

aan buizen.  

 

De heer HERMUS wil weten hoe het zit met de rioolgemalen en de hinder daarvan.  

 

De heer SCHAAPMAN zegt dat inderdaad door verzakkingen reparaties nodig zijn, soms 

op één plek, soms blijkt het noodzakelijk een groter stuk te repareren of vervangen. 

Wat betreft de rioolbemaling legt de heer Schaapman uit dat het rioolwater eerst in een 

ontvangstkelder opgevangen wordt en dan later periodiek door de zuiveringsinstallatie 

wordt verwerkt. Het is onmogelijk dat rioolwater gaat 'lekken'. Bij bergingsbassins is het 

rioolwater door ontsnappend rioolgas te ruiken. Hiertegen kunnen geurfilters worden 

toegepast.  

Het straatvegen is volgens de heer Schaapman een essentieel onderdeel van het onder-

houd van het rioolstelsel. Immers het systematisch en periodiek vegen voorkomt dat het 

vuil in het riool terechtkomt. Om deze reden is de landelijke afspraak dat de helft van de 

veegkosten komt te liggen in het budget van de rioolvoorzieningen.  

Wat betreft de projectmatige maatregelen zijn er vooral problemen bij de aansluiting op 

de bestaande bebouwing. Voor 36 percelen kreeg de gemeente Noordoostpolder geen 

ontheffing van de provincie Flevoland. De problematiek rondom de Espelerweg is hiervan 

een voorbeeld. Om deze reden is er veel vertraging. De nieuwe bebouwing levert geen 

problemen op, daar worden de aansluitingen volgens de moderne normen van duur-

zaamheid aangelegd.  
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Mevrouw GELUK wil weten hoe het zit met het glastuinbouwgebied NieuwLand wat be-

treft de riolering.  

 

Wethouder de heer VAN MEIJEL antwoordt dat inzameling van bedrijfsafval niet tot de 

plicht van de gemeente behoort. Het waterschap heeft al onderzoek gedaan naar zijn 

taak bij NieuwLand, echter totnogtoe is daarvan geen rapport verschenen.  

 

De heer HERMUS wil weten of er wadi's komen of dat het rechtstreeks afgevoerd wordt. 

 

De heer SCHAAPMAN wijst op de ervaringen met wadi's in Creil. Niet iedereen is daar po-

sitief over. Bergingen en stuwingen in het oppervlaktewater zijn de meest pragmatische 

oplossing. Bij alle oplossingen gaat het gaat in principe om de trits: vasthouden, bergen 

en afvoeren. Nadelen van wadi's zijn de rommeligheid en drassigheid.  

 

Wethouder de heer VAN MEIJEL wijst erop dat in verband met de klimaatsveranderingen 

de buien zwaarder worden en dat daarom het tijdelijk vasthouden van water toenemend 

belangrijk wordt. Elke gemeente heeft een plicht om een bergingscapaciteit te hebben 

 

De heer SCHAAPMAN zegt dat het water nooit direct en snel mag worden afgevoerd. Er is 

een landelijke afvoernorm. Er is een landelijke en provinciale regelgeving, alsmede een 

Europese regelgeving waar aan het plan moet voldoen.  

 

Het GRP is beleidsplan voor zowel de middellange als de lange termijn met als doel via 

planmatige benadering het rioolstelsel op orde te houden. Getracht wordt naar kosten-

dekkend rioolrechttarief . 

 

Mevrouw GELUK wil weten of in dat kostendekkend tarief een reservering ingecalculeerd 

is voor onverwachte omstandigheden die veel onderhoudskosten als gevolg hebben.  

 

De heer SCHAAPMAN verzekert dat met onverwachte grote uitgaven rekening is gehou-

den.  

De digitalisering van het hele stelsel is met een aandeel van 2400 arbeidsuren al verricht. 

Verwacht wordt dat het overige werk nog twee manjaren vergt. Binnenkort worden hier-

voor twee extra tekenaars ingehuurd. De voordelen van digitalisering zijn hoog, ook in 

verband met digitale dienstverlening.  

De 52% van de zogenaamde 'vrije verval leidingen' betekent dat dit deel bruikbaar is en 

geactualiseerd, de andere 48% is wel geïnspecteerd, maar nog niet geactualiseerd. Wan-

neer eind 2008 alle gegevens zijn ingevoerd is het medio 2008 mogelijk kostenramingen 

voor de toekomst te maken.  

De investeringen zijn ten laste van de rioolvoorzieningen. De nieuwe regelgeving onder-

steunt dit principe. Deze wijze van ten laste legging geeft een reëel, gunstiger en egaler 

beeld ook voor de burger.  

De nieuwe Wet verbrede watertaken, die per 1 januari 2008 ingaat, eist een herziening 

van het rioolrecht. In 2012 moet ons GRP voldoen aan de eisen uit de Wet verbrede wa-

tertaken. Dit GRP kan als een tussenfase worden gezien. De Optimalisatie Afvalwater 

Studie (OAS) wordt verricht in samenwerking met gemeente Urk en het waterschap. De-

ze samenwerking levert mogelijk een kostenbesparing op. Volgens de Wet Verbrede Wa-

tertaken heeft de gemeente de taak toe te zien op het ondiepe grondwater en grondwa-

teroverlast.  

 

Wethouder de heer VAN MEIJEL wijst erop dat bijvoorbeeld bij het hemelwaterafvoer van 

de Sterrenbuurt rekening werd gehouden met deze nieuwe voorschriften. Ook werd de 

mogelijkheid van afkoppeling altijd overwogen, ook met de financiële mogelijkheden 

daaraan verbonden. Totnogtoe gebeurde dat ad hoc, in de toekomst zal dit door middel 

van goede afspraken structureel gebeuren.  
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De heer BAKKER vraagt of de daling uit de grafiek van € 5,3 miljoen naar toekomstige 

€ 2 miljoen een resultante is van verwachte investeringen gekoppeld aan een geleidelijke 

verhoging met enkele procenten van het rioolrecht.  

 

De heer SCHAAPMAN bevestigt dat. Nadat de achterstand is ingehaald, zal het college 

voorgesteld worden verlaging van het rioolrecht te overwegen van € 211,00 naar 

€ 190,00. 

Het GRP is een kostendekkend plan met een perspectief naar de lange termijn. Het stre-

ven is de fluctuaties van het rioolrecht voor de burger zo constant mogelijk te houden.  

 

Wethouder de heer VAN MEIJEL merkt op dat het tijdschema gericht is op besluitvorming 

tijdens de raadsvergadering van januari 2008, met het oog op HARO-heffing voor 2008.  

  

De heer SCHAAPMAN wijst ten slotte op de Algemene wet bestuurrecht die voorschrijft 

dat dergelijke beleidsplannen lange tijd ter inzage moeten liggen. Ook zal door de pers 

geïnformeerd worden zodat voldaan wordt aan de noodzakelijke publiciteit.  

 

4. Sluiting 

 

De VOORZITTER bedankt de heer Schaapman en besluit, na constatering dat de commis-

sieleden geen vragen hebben, om 17.30 de vergadering. 

 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van  

 

 

 

De griffier,         De voorzitter, 

 


